
BRM-III.0012.7.4.2023
Protokół nr 59/VIII/2023

z posiedzenia Komisji Kultury i Ochrony Zabytków 
 w dniu 26 kwietnia 2023 r.

I. Obrady prowadziła przewodnicząca Komisji Maja Zaborowska.

II. W  posiedzeniu  uczestniczyło  dziesięcioro  członków  Komisji,  co  stanowi  kworum
niezbędne  do  opiniowania  spraw  przewidzianych  w  porządku  posiedzenia  (lista
obecności stanowi załącznik do protokołu).

III. W posiedzeniu uczestniczyli również zaproszeni goście.

IV. Porządek posiedzenia:

1. Projekt  uchwały  w sprawie  nadania  Honorowego Obywatelstwa Miasta  Lublin  Pani
Irenie Hochman (druk nr 1758-1).

2. Projekt  uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta Lublin Panu
Tadeuszowi Mysłowskiemu (druk nr 1759-1).

3. Informacja o stanie mienia Gminy Lublin na dzień 31 grudnia 2022 roku (druk nr 1750-
1).

4. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Lublin za 2022 rok (druk nr 1753-1).
5. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Lublin (druk nr 1755-1).
6. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr 1353/XLV/2022 Rady Miasta Lublin z dnia 15

grudnia  2022  r.  w  sprawie  wieloletniej  prognozy  finansowej  Miasta  Lublin  (druk  nr
1756-1).

7. Projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  nazwy  mostowi  położonemu  w  granicach
administracyjnych Miasta Lublin (druk nr 1779-1) – projekt grupy radnych, dot. nazwy
„Most im. Ryszarda Kaczorowskiego”.

8. Informacja o działalności i potrzebach Lubelskiego Okręgu Związku Polskich Artystów
Fotografików.

9. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy parkowej alei pieszej położonej w granicach
administracyjnych  miasta  Lublin  (druk  nr  1784-1)  –  wprowadzony  podczas
posiedzenia.

10.Projekt  stanowiska w sprawie  udziału  sportowców z  Rosji  i  Białorusi  w Igrzyskach
Olimpijskich 2024 w Paryżu – wprowadzony podczas posiedzenia.

11. Sprawy wniesione.

Przewodnicząca Maja Zaborowska otworzyła obrady, przywitała radnych oraz gości
i przedstawiła porządek posiedzenia, który zaproponowała rozszerzyć o dwa punkty: pkt 9)
projekt uchwały w sprawie nadania nazwy parkowej alei pieszej położonej w granicach ad-
ministracyjnych miasta Lublin (druk nr 1784-1) oraz pkt 10) projekt stanowiska w sprawie
udziału sportowców z Rosji i Białorusi w Igrzyskach Olimpijskich 2024 w Paryżu.  Komisja
zaakceptowała zaproponowane rozszerzenie  (w głosowaniu: „za” 9 głosów, „przeciw”  0
głosów, „wstrzymujący się” 0 głosów). Następnie przewodnicząca przystąpiła do realizacji
porządku posiedzenia.
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Ad.1. Projekt uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta Lublin
Pani Irenie Hochman (druk nr 1758-1).

Dyrektor Muzeum Narodowego w Lublinie, pani Katarzyna Mieczkowska przedstawiła
Komisji  biografie  pani  Ireny  Hochman  oraz  pana  Tadeusza  Mysłowskiego.  Mecenas
Zbigniew Dubiel  poinformował,  że Konwent Honorowych Wyróżnień uchwałą nr 1/2023
oraz uchwałą nr 2/2023 z dnia 12 kwietnia 2023 roku, pozytywnie zaopiniował wnioski
o nadanie  honorowego  obywatelstwa  pani  Irenie  Hochman  i  panu  Tadeuszowi
Mysłowskiemu.  Wobec  braku  pytań  i  uwag  przewodnicząca  Komisji  poddała  projekt
uchwały pod głosowanie.
Stanowisko Komisji:
Komisja pozytywnie opiniuje ww. projekt uchwały (w głosowaniu: „za” 10 głosów, „przeciw”
0 głosów, „wstrzymujący się” 0 głosów).

Ad.2. Projekt uchwały w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta Lublin
Panu Tadeuszowi Mysłowskiemu (druk nr 1759-1).

Wobec braku pytań  i  uwag przewodnicząca Komisji  poddała  projekt  uchwały  pod
głosowanie.
Stanowisko Komisji:
Komisja pozytywnie opiniuje ww. projekt uchwały (w głosowaniu: „za” 10 głosów, „przeciw”
0 głosów, „wstrzymujący się”   głosy).

Ad.3. Informacja o stanie mienia Gminy Lublin na dzień 31 grudnia 2022 roku (druk
nr 1750-1).

Wobec braku pytań i uwag przewodnicząca Komisji zaproponowała zapis w protokole,
że Komisja zapoznała się z informacją.
Stanowisko Komisji:
Komisja zapoznała się z ww. informacją.

Ad.4. Sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Lublin za 2022 rok (druk nr 1753-
1).

Wobec  braku  pytań  i  uwag  przewodnicząca  Komisji  poddała  sprawozdanie  pod
głosowanie.
Stanowisko Komisji:
Komisja pozytywnie opiniuje ww. sprawozdanie (w głosowaniu: „za” 6 głosów, „przeciw” 0
głosów, „wstrzymujący się” 2 głosy).

Ad.5. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Lublin (druk nr
1755-1) z autopoprawkami (druki nr: 1755-2 oraz 1755-3).

Przewodnicząca  Komisji  zapytała  co  zawiera  druga  autopoprawka  do  projektu
uchwały.  Dyrektor  Wydziału  Budżetu  i  Księgowości,  pan  Mariusz  Turczyn  wyjaśnił,  że
dotyczy ona zwiększenia planowanych dochodów budżetu miasta z tytułu dotacji celowych
i innych  środków  na  realizację  zadań  w  drodze  porozumień  i  umów  z  organami
administracji  rządowej  i  innymi  podmiotami  w  związku  z  wprowadzeniem  środków
z Funduszu Przeciwdziałania COVID 19.

Wobec braku innych pytań i uwag przewodnicząca Komisji poddała projekt uchwały
pod głosowanie.
Stanowisko Komisji:
Komisja pozytywnie opiniuje ww. projekt uchwały (w głosowaniu: „za” 7 głosów, „przeciw” 0
głosów, „wstrzymujący się” 1 głos).
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Ad.6. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr 1353/XLV/2022 Rady Miasta Lublin
z dnia 15 grudnia 2022 r. w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Miasta Lublin
(druk nr 1756-1) z autopoprawkami (druki nr: 1756-2 oraz 1756-3).

Wobec braku pytań  i  uwag przewodnicząca Komisji  poddała  projekt  uchwały  pod
głosowanie.
Stanowisko Komisji:
Komisja pozytywnie opiniuje ww. projekt uchwały (w głosowaniu: „za” 6 głosów, „przeciw” 0
głosów, „wstrzymujący się” 2 głosy).

Ad.7. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy mostowi położonemu w granicach
administracyjnych  Miasta  Lublin  (druk  nr  1779-1)  –  projekt  grupy  radnych,  dot.
nazwy „Most im. Ryszarda Kaczorowskiego”.

Radny Marcin Nowak zgłosił  propozycję dodania do nazwy wyrazu „prezydenta”,
ponieważ chodzi  o  osobę ostatniego prezydenta  RP na uchodźstwie.  Radny Tomasz
Pitucha złożył  w  imieniu  projektodawców  obietnicę  wprowadzenia  stosownej
autopoprawki podczas jutrzejszej sesji Rady Miasta. Wobec braku innych pytań i uwag
przewodnicząca Komisji poddała projekt uchwały pod głosowanie.
Stanowisko Komisji:
Komisja pozytywnie opiniuje ww. projekt uchwały (w głosowaniu: „za” 10 głosów, „przeciw”
0 głosów, „wstrzymujący się” 0 głosów).

Ad.8. Informacja o działalności i potrzebach Lubelskiego Okręgu Związku Polskich
Artystów Fotografików.

Prezes  Lubelskiego  Okręgu  Związku  Polskich  Artystów  Fotografików,  pan  Paweł
Znamierowski  poinformował  Komisję,  iż  formalna  siedziba  Lubelskiego  Okręgu  ZPAF
mieści  się  w  mieście  Chełmie,  w  galerii  jednego  z  członków  założycieli.  Sytuacja  ta
stwarza  różnego  rodzaju  niedogodności,  dlatego  też  członkowie  Związku  postanowili
zwrócić  się  do  Komisji  Kultury  i  Ochrony  Zabytków z  prośbą  o  pomoc  w  znalezieniu
stosownego lokali na terenie Lublina. Prezes dodał, że wszystkie dotychczasowe próby
samodzielnego znalezienia lokalu spełzały, jak dotąd, na niczym. Prezes Znamierowski
poinformował również, że członkowie Związku spotykają się i organizują wystawy w Domu
Kultury przy ul. Bernardyńskiej, ale nie jet to formalny adres siedziby Związku i nie daje
możliwości  uzyskania  formy  prawnej.  Prezes  Paweł  Znamierowski  podkreślił,  że
członkowie Związku bardzo aktywnie uczestniczą w życiu kulturalnym miasta i posiadanie
lubelskiej siedziby znacznie by to ułatwiło.  Przewodnicząca Komisji Maja Zaborowska
poinformowała,  że  rozmawiała  w  tej  sprawie  z  dyrektorem  Zarządu  Nieruchomości
Komunalnych,  który  niestety  nie  był  w  stanie  zaproponować  żadnego  lokalu.
Przewodnicząca poprosiła dyrektora Wydziału Kultury, pana Michała Karapudę o zabranie
głosu w sprawie. Dyrektor Karapuda zauważył, że choć lubelski ZPAF liczy dwudziestu
dwóch  członków  to  jest  jednym  z  najprężniej  działających  w  mieście  i  należy  się
zastanowić,  czy  nie  powinien  zostać  kolejną  instytucją  kultury.  Niemniej  znalezienie
odpowiedniego  dla  Związku  lokalu,  szczególnie  w  rejonie  Śródmieścia  jest  trudne.
Dyrektor stwierdził, że w Lublinie brakuje galerii fotografii i Urząd Miasta poczyni wszelkie
starania, żeby w najbliższych miesiącach ten problem rozwiązać. Radna Jadwiga Mach
zaproponowała, aby Komisja zwróciła się do dyrektora ZNK z wnioskiem lub dezyderatem
w sprawie znalezienia lokalu dla ZPAF. Radna Monika Kwiatkowska poinformowała, że
od  roku  z  podobnym problemem boryka  się  Lubelskie  Towarzystwo Fotograficzne  im.
Edwarda Hartwiga, które utraciło siedzibę w Wojewódzkim Domu Kultury. Radny Tomasz
Pitucha zauważył, że w Lublinie Funkcjonuje Centrum Aktywności Obywatelskiej, które
spełnia  funkcję  technicznego  i  zastępczego  lokalu  dla  różnego  typu  organizacji
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pozarządowych. Ponadto radny Pitucha zasugerował, aby ZPAF-owi LTF-owi przekazać
wynajmowane  przez  miasto  powierzchnie  w  Galerii  Plaza  lub  Galerię  Labirynt.
Przewodnicząca  Komisji  Maja  Zaborowska podsumowując  dyskusję  stwierdziła,  że
dzisiejszą rozmowę na temat lokalu dla Lubelskiego Okręgu Związku Polskich Artystów
Fotografików uznać należy za początek wspólnych starań w tym względzie.

Ad.9.  Projekt  uchwały w sprawie nadania nazwy parkowej  alei  pieszej  położonej
w granicach  administracyjnych  miasta  Lublin  (druk  nr  1784-1)  –  wprowadzony
podczas posiedzenia.

Wobec braku pytań  i  uwag przewodnicząca Komisji  poddała  projekt  uchwały  pod
głosowanie.
Stanowisko Komisji:
Komisja pozytywnie opiniuje ww. projekt uchwały (w głosowaniu: „za” 5 głosów, „przeciw” 0
głosów, „wstrzymujący się” 2 głosy).

Ad.10.  Projekt  stanowiska  w  sprawie  udziału  sportowców  z  Rosji  i  Białorusi
w Igrzyskach Olimpijskich 2024 w Paryżu – wprowadzony podczas posiedzenia.

Wobec braku pytań i uwag przewodnicząca Komisji poddała projekt stanowiska pod
głosowanie.
Stanowisko Komisji:
Komisja  pozytywnie  opiniuje  ww.  projekt  stanowiska  (w  głosowaniu:  „za”  6  głosów,
„przeciw” 1 głos, „wstrzymujący się” 0 głosów).

Ad.11. Sprawy wniesione.
W  ramach  spraw  wniesionych  właścicielki  straganów  z  ulic:  Bramowej,

Szambelańskiej i Jezuickiej, zasygnalizowały Komisji problem związany z usuwaniem ich
obiektów handlowych przez organizatora „Nocy Kultury” oraz „Jarmarku Jagiellońskiego”
na  czas  trwania  imprez,  co  pozbawia  je  możliwości  zarobkowania  w  miejscu
uczęszczanym  przez  mieszkańców  i  turystów.  Przewodnicząca  Maja  Zaborowska
poinformowała, że zaprosi na następne posiedzenie dyrektora Warsztatów Kultury oraz
dyrektora  Zarządu  Nieruchomości  Komunalnych,  aby  Komisja  zapoznała  się  ze
stanowiskiem wszystkich stron w tej sprawie.

Na tym posiedzenie zakończono.  Posiedzenie trwało od godziny 18:00 do godziny
19:30.

                                                                                                                 Obrady Prowadziła

                 Protokółował                                                                     Przewodnicząca Komisji

         /-/ Mariusz Niewczas                                                           /-/ Maja Zaborowska
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